
Referat 
Bestyrelsesmøde 

Frederikshavn Golf Klub 
Tirsdag 18. juni 2019 kl. 17: 00 

 
med følgende dagsorden: 

 
Tilstede: 

KR – Kim Reese 
OC – Ove Christensen 

GS – Georg Severinsen 

HS – Henrik Storch  
PJ – Peter Jensen 

SA – Susanne Andersen 
SF – Svend Fredborg 

AMM – Anne Mette Mørk 
 
Punkt 

nr. 

 Kategori 

1 Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 27-5-2019: 
 Intet at bemærke 

 

 
O 

2 Orientering fra Anne Mette (AMM): 
 Greenfee-statistik: Opgørelse for juni måned (opgjort pr. 14-6-2019) 

viser en fremgang på 31 spillere (svarende til 16%) sammenlignet 
med samme periode sidste år. Opgørelse for året indtil nu som helhed 

følger. 
 Medlemsstatistik: Der er en positiv tilgang af nye medlemmer. 
 Forslag fra medlem: Indkommet forslag fra medlem blev drøftet, og 

KR svarer medlemmet. 
 

 
O 

 
 

 
O 
O 

 
 

3 Strategidag (PJ) 
 Det blev aftalt at bestyrelsen afholder ½ strategidag søndag den  

14-7-2019, med opfølgningsdag på et senere tidspunkt.  
På strategidagen vil en række relevante emner blive behandlet. 

 
O 

 
 

 

4 Orientering fra kasserer (SA): 

 SA er i fuld gang med inddrivelse af gamle restancer og ikke betalte 
kontingenter, hvilket har ”givet pote” og der er indbetalt en del 
skyldige beløb. Bestyrelsen påpeger i den forbindelse, at der fremover 

vil blive strammet op på f.eks. skyldnere/for sene udmeldelser 
(blokering i Golfbox). 

 Resultatopgørelsen pr. 31-5-2019 viser at vi indtægtssiden samlet er 
godt 71 t/kr. foran budget. På udgiftssiden er vi pr. samme dato ca. 
126 t/kr. over budget, hvilket hovedsagelig kan tilskrives periodisering 

(bl.a. indkøb af materialer til banedrift). Dette ventes udlignet over 
den kommende tid. Periodens nettoresultat 2.734 t/kr. er 51 t/kr. 

mindre i forhold til vores budget.  
 Likviditetsmæssigt har vi pr. 31/5 2019 et højere træk på vores 

kreditter på 149 t/kr. i forhold til 2018.Dog viser vores likviditets-

beregning for hele året 2019 en forbedring i vores likviditet med 141 
t/kr. 

 Der er stadig stor fokus på vores økonomi, og udgifterne følges nøje. 
Der afrapporteres til vores pengeinstitutter 19-6-2019. 

 

O 
 
 

 
 

O 
 
 

 
 

O 
O 
 

 
 

O 
 
 



 Bagskabe: Alle interesserede er blevet tilbudt et skab, men vi har 

venteliste til underskabe. 
 

O 

5 Tilkald af ambulance / hjertestarter (OC) 
 Som tidligere nævnt, har OC talt med Falck om ”hotspots” og 

adgangsveje til banen i tilfælde af akut sygdom og lign. 
OC er efterfølgende kommet i tanke om i stedet at anvende indkørslen 
fra Lerbæk og herefter ridestien langs hul 7 og helt frem til hul 12. 

Hermed er banen dækket godt ind, og det påtænkes at søge fonde om 
midler til etablering af bedre veje i den forbindelse. 

 Hjertestarter: Vi råder i dag over hjertestarter i klubhuset. OC foreslår 
at vi ansøger om yderligere to startere, til montering i vores shelters. 
 

 
O 

 
 
 

 
 

A 

6 Frederikshavner-ordningen (OC) 
 OC, GS og SF deltog i fællesmøde med repræsentant fra KFU (Kultur 

og Fritidsudvalget) den 4-6-2019 med henblik på (endnu en) gennem-
gang af effekterne af den nye Frederikshavnerordning. Som tidligere 

nævnt står vi til at miste ca. 200 t/kr. i årligt tilskud når ordningen er 
fuldt implementeret. 
 

 
O 

7 Momsrefusionsordning (OC) 
 Efter aftale med Jan Kammann (BDO) udfærdiger OC skriv til BDO for 

at få bekræftet at krav til oprettelse af forening er opfyldt. OC 
indsamler den fornødne dokumentation m.m. for udarbejdelse af 

endelig ansøgning. 

 
O 

 
 

8 Fællesmøde med Sæby GK og Hvide Klit (OC) 
 Ifm. møde om Frederikshavnerordning (pkt. 6) mødtes repræsen-

tanter fra de tre golfklubber og udvekslede erfaringer om relevante 

fælles emner. Det er tanken, at vi fremover skal mødes lidt oftere for 
at netværke/erfaringsudveksle. 

 

 
A 

9 Orientering fra BU/Baneudvalg (PJ) 

 PJ refererede til udvalgets arbejde og det seneste udvalgsmøde (11-6-
2019) https://frederikshavngolfklub.dk/wp-content/uploads/Referat-
baneudvalgsm%C3%B8de-11.-juni-2019.pdf 

 Herudover: Det er konstateret, at der er nogle, som har slået ud fra 
det kommende teested på hul 9. Dette er strengt forbudt – teestedet 

skal først anvendes næste år, og må indtil da ikke benyttes! 
 ”Nul huller” poser med jord/frø: Disse vil, i det omfang greenkeeperne 

har tid til det, blive lavet og fordelt, men staben er presset på tid, så 

det kan til tider forekomme, at der ikke er poser. Greenkeeperne 
håber på forståelse for dette.  

Hjælp til at fylde poser modtages gerne – kontakt PJ, GS eller Adam. 
 Der er gang i masser af renoveringer af stier og arealer på banen. Det 

henstilles til at respektere dette og ikke køre gennem disse områder, 
da det i så fald bare tager endnu længere tid om at gro. 

 Teesteder vil blive ekstra behandlet i den kommende tid. 

 Den nye sprayer og den nye roller er nu taget i brug, og det har bl.a. 
givet meget jævne greens af høj standard. 

 Der er også stort fokus på at øge standen af fairways, bl.a. ved 
prikning og ved leje af en ”shock-wave maskine”. Vikarservice 
Danmark v/Per Buhelt har sponseret lejen af denne maskine i to uger 

og den nye forening, Frederikshavn Golf Klubs Venner, har sponseret 
græsfrø. Det er et langvarigt ”on going” projekt, som forventes at 

tage 2-3 år, som nu er igangsat. 

 

O 
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https://frederikshavngolfklub.dk/wp-content/uploads/Referat-baneudvalgsm%C3%B8de-11.-juni-2019.pdf
https://frederikshavngolfklub.dk/wp-content/uploads/Referat-baneudvalgsm%C3%B8de-11.-juni-2019.pdf


 PJ, SA og Adam har holdt møde og sat de administrative opgaver, der 

findes i forbindelse med greenkeeperstaben/banedrift, i system. 
Ligeledes blev stabens kontrakter gennemgået. 

 Greenkeeperne har et ønske om at kunne benytte græsset fra den lille 

putte-green bag klubhuset til forbedring på hul 15. Bestyrelsen 
nikkede ja til dette, mod at arealet bag klubhuset bliver genetableret 

på en pæn måde. 
 

O 

 
 
B 

10 Div. opfølgninger (PJ) 
 Organisationsplan: HS fremviste forslag til klubbens 

organisationsplan. Vil blive gennemgået i detaljer på strategimødet 
14-7-2019. 

 Skiltning: Der er ved at blive fremstillet skilte for FGK, til opstilling 

ved indfaldsvejene syd og nord for byen. Disse vil blive opstillet i nær 
fremtid, og er den del af markedsføringen af klubben. I den 

forbindelse vil der også blive lavet markedsføringsplan (HS) til gen-
nemgang i bestyrelsen. 

 Hegn om bistroens varebil: Vil blive gennemført, når der er midler til 

det. I første omgang vil der blive udarbejdet et budget herfor. 
 

 
A 
 

 
A 

 
 
 

 
O 

 
 

11 Evt.  
 SA: Internetforbindelsen i klubhuset er for langsom. KR er i allerede i 

gang med at indhente tilbud på hurtigere løsning. 
 PJ spurgte på vegne af FGS’s Venner om mulighed for at låne 

mødelokale til møder. Dette blev bevilliget. 

 
 

 
 

 
Næste bestyrelsesmøde er tirsdag 13. august 2019.   
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B: Beslutning.  O: Orientering.  A: Andet 
 
 

Henrik Storch 
Sekretær  


